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摘要：枯萎病Fusarium oxysporum f sp．cubertse(FOC)近年成为华南地区香蕉产业的最大威胁．为了筛选抗病种

质，于2002~2004年期间分别在广州番禺区对15个引进品系和1个主栽品种进行了抗性评估和筛选．根据评估

结果，供试品系可归为3类：抗病——FmA-02，FHIA-03，cv．Rose，FHIA-23，GCTCV-119，FHIA-21；中抗——

CRBP39，TMBx5295-1，FHIA-18，SH-3640，SH3436-9；感病——Williams，FHIA-17，Gros Michel和巴西蕉．Wil-

liams和GCTCV-119均为高型香蕉(Giant Cavendish)的选系，前者被作为FOC感病的参考品种，但在第二茬18株

中发现2株变矮(1．8 m对2．5 m)未发病．
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Abstract:Fusarium wilt (Fusariura oxysporum f. sp. cubense) has become the biggest injury to banana

in South China. In order to screen resistant sources to banana fusarium wilt, fifteen introduced clones and

one local cultivar were studied in Panyu, Guangdong Province, in 2002-2004. The results showed that

FHIA-02, FHIA-03, cv. Rose, FHIA-23, GCTCV-119, FHIA-21 had resistance to fusarium wilt,

CRBP39, TMBx5295-1, FHIA-18, SH-3640, SH3436-9 had intermediate resistance, and Williams,

FHIA-17, Gros Michel, Baxijiao had no resistance. In the second crop, two of eighteen Williams trees

were shorter than normal ( 1.8 mvs 2.5 m) and had no frusarium wilt symptoms.
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